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  Białe Błota, dnia 21.03.2023 r. 

BRG.0012.5.3.2023 

 

 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z dnia 21.03.2023 r. od godz. 15.30 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli Przewodnicząca Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, radna 

Patrycja Harczenko-Staszewska, radny Łukasz Wyszomirski, Sołtys Sołectwa Łochowo Sebastian 

Tomicki, mieszkańcy. 

 

Magdalena Sznajder Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powitała zebranych, 
odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła listę obecności. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że  
w pierwszej kolejności rozpatrywane będą skargi mieszkańców Łochowa na niewykonywanie 
ustawowych obowiązków, naruszenie praworządności oraz przewlekłe i biurokratyczne uchylanie 
się od realizacji uchwał Rady Gminy Białe Błota przez Wójta Gminy Białe Błota. Skarg jest 11, było 
ich więcej, ale nie miały wszystkich informacji do złożenia skargi. Związku z tym, że wszystkie skargi 
są tej samej treści, Przewodnicząca Komisji odczytała treść jednej z nich. Przewodnicząca Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała, że na posiedzenie został zaproszony Wójt Gminy, 
Sekretarz oraz Kierownik Referatu Dróg, a następnie odczytała pismo informujące o tym, że Wójt 
nie weźmie udziału w posiedzeniu.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder, zauważyła, że w ostatnim 
czasie uchwały związane ze skargami i petycjami, były głosowane przez Radę Gminy i powinny zostać 
wykonane przez Wójta Gminy Białe Błota. Przewodnicząca wymieniła uchwały, które nie zostały 
wykonane. Przypomniała, że na ostatniej sesji chciała wprowadzić przygotowane przez Komisję 
Skarg, Wniosków i Petycji projekty uchwał, na co zgody nie wyraził Zastępca Wójta Gminy Białe Błota 
Paweł Zuehlke. W związku z tym Komisja podjęła decyzję o napisaniu pisma do Wojewody. 
Przewodnicząca poinformowała o tym, że na sesje przygotuje wnioski o wykonanie uchwał.  
 
Mieszkanka obecna na posiedzeniu podjęła temat niewywiązywania się Wójta z jego obowiązków. 
Zapytała, co Rada Gminy zamierza z tym zrobić. Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Komisja 
skierowała sprawę do Komisji Rewizyjnej, odnośnie wykonania wszystkich uchwał, które powinien 
wykonać. Radny Łukasz Wyszomirski zapytał o możliwość skierowania skargi na Wójta do Wojewody 
a może nawet do Premiera. Mieszkanka zapytała czy w budżecie na rok 2023 jest uwzględniona linia 
92. Radni zauważyli, że jest wpisana ogólna kwota. Rozbrzmiała dyskusja na temat przedłużenia linii 
92 do Łochowa. Radny Łukasz Wyszomirski przypomniał, że Wójt mówił, że to Bydgoszcz się nie 
zgadza na to, żeby autobusy linii 92 jeździły do Łochowa. Mieszkanka przypomniała, że Z-ca 
Dyrektora ds. Transportu Rafał Grzegorzewski mówił, że mogłoby się to odbyć bez kosztów dla 
gminy. Przewodnicząca Komisji zauważyła, że na trenie gminy trwają właśnie objazdy sprawdzające 
napełnienie autobusów.  



2 
 

Mieszkanka powiedziała, że dostała zapytanie od jednego z mieszkańców, czy się nie obawia  
o swoje bezpieczeństwo. Inna mieszanka dowiedziała się, że w związku z jej wypowiedzią na 
ostatnim zebraniu wiejskim ma oczekiwać na pozew sądowy. Mieszkanka powiedział, że portale 
społecznościowe prowadzone dla sołectw są „obstawione” ludźmi, którzy są bardzo „życzliwi”. 
Radny Łukasz Wyszomirski stwierdził, że jest to jakiś rodzaj otoczenia Wójta, który ma taki poziom, 
że działa w ten sposób, Wójt wie, które są to osoby. Radna Katarzyna Tomicka przypomniała, że 
radni zwracali uwagę na grupę facebookową Gmina Białe Błota, radni są tam blokowani, nie mogą 
się wypowiadać, grupa używa herbu gminy, jako loga.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 
otrzymała karę pieniężną za zajęcia pasa ruchu drogowego, nadmieniła, że nie dostała 
powiadomienia o wszczęciu postępowania i nie otrzymała żadnego wezwania do usunięcia. 
Przewodnicząca Komisji przytoczyła przykłady, gdy była zastraszana, zaznaczyła, że nie zniechęci jej 
to do pracy na rzecz mieszkańców.  
 
Mieszkanka zaproponowała, aby porozmawiać o tym, jak egzekwować od Wójta podejmowanie 
działań. Radni przypomnieli, że Wójt, co roku nie otrzymuje absolutorium, ani votum zaufania. 
Radny Łukasz Wyszomirski zaproponował, aby napisać pismo do kancelarii Prezesa Rady Ministrów. 
Zauważył, że wojewoda bardziej skupia się problemach proceduralnych. Przewodnicząca Komisji 
zaproponowała, aby poczekać na odpowiedź Wójta na pismo z Komisji Rewizyjnej. Obecni na sali 
wymienili się spostrzeżeniami dotyczącymi inwestycji w Lisim Ogonie, braku dojazdu 
alternatywnego. Zdaniem mieszkanki Łochowo jest spychane, nic się tam nie robi. Sołtys Sołectwa 
Łochowo Sebastian Tomicki zauważył, że Rada nie ma przełożenia na to, żeby Wójt wykonywał 
uchwały. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła 
kwestię podjętych przez Komisję Rewizyjną czynności. Zdaniem mieszkanki działania Wójta są 
nastawione na jakiś elektorat.  
 
Obecni na sali posiedzeń podjęli temat kosztów budowy przedszkola w Cielu.  
 
Mieszkanka zauważyła, że należy zrobić cokolwiek, aby sprawy nie zatrzymywały się na poziomie 
skarg i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Mieszkanka powiedział, że Wójt odpowiedział jej w piśmie, 
że wszystko robi bardzo dobrze. Do dyskusji włączył się Sołtys Sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki, 
który powiedział, że Wójt za każdym razem mówi, że stroną jest Zarząd Dróg Miejskich i to oni 
ustalają i my tutaj w gminie nie mamy nic do powiedzenia, podobnie z kwestią drogi powiatowej. 
Radny Łukasz Wyszomirski przyznał, że nigdy nie padła propozycja drogi alternatywnej. Uczestnicy 
posiedzenia podjęli dyskusję na temat drogi alternatywnej dla ciężkiego transportu.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zarządziła głosowanie każdej 
ze skarg osobno.  

Skarga nr 1  
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 
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Skarga nr 2 
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 

Skarga nr 3 
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 
 
Skarga nr 4 
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 
 
Skarga nr 5 
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 
 
Skarga nr 6 
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 
 
Skarga nr 7 
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 
 
Skarga nr 8 
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 
 
Skarga nr 9 
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 
 
Skarga nr 10 
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 
 
Skarga nr 11 
Głosy „za” uznaniem skargi za zasadną: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, 
radna Patrycja Harczenko-Staszewska. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przypomniała kwestię 
sprawy rozpatrywanej na posiedzeniu 24 stycznia br. dotyczącej konsultacji społecznych  
z mieszkańcami Sołectwa Łochowo w sprawie zebrania opinii na temat ograniczenia nocnej 
sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży  
w godzinach od 22:00 do 06:00 na terenie Sołectwa Łochowo. Przewodnicząca odczytała 
sporządzone przez Wójta sprawozdanie z konsultacji społecznych.  
 
Przewodnicząca Komisji przedstawiła skargę na działania sołtysa Zielonki, odczytała jej treść.  
Zwróciła uwagę, że brakuje wykazanych w piśmie załączników. Poinformowała, że na posiedzenie 



4 
 

został zaproszony Wójt, jak i sołtys Zielonki, który ze względów zawodowych nie będzie mógł 
uczestniczyć w posiedzeniu Komisji. Przewodnicząca Komisji odczytała stanowisko Sołtysa Sołectwa 
Zielonka, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Mieszkanka Zielonki, która złożyła skargę przekazała dodatkową dokumentację zebraną w sprawie, 
udzieliła wyjaśnień, wskazała brakujące protokoły z zebrań wiejskich, przedstawiła dokumentację 
fotograficzną tablic sołeckich. Mieszkanka zauważyła, że ten problem interesuje całe sołectwo, 
wskazała problemy takie jak: projekt placu sołeckiego wraz z wiatami drewnianymi, zakup farby 
kauczukowej na budowę boiska do koszykówki, kwestia realizacji budżetu sołeckiego za rok 2022, 
lokalizacja placu zabaw, informowania mieszkańców o wydarzeniach. Mieszkanka powiedziała, że  
z biura gminy otrzymała informację o tym, że protokół jest w BIPie, na prośbę o skserowaniu 
otrzymała po dwóch godzinach puste strony, na prośbę radnej Anny Banaszak uzyskała odpowiedź, 
że tego protokołu nie ma. Zdaniem mieszkanki nic się w Zielonce nie dzieje. W dalszej części 
wypowiedzi skarżąca poruszyła kwestię boiska do piłki nożnej, stworzenia drużyny koszykarskiej, 
stwierdziła, że nie wie, gdzie jest ta farba kauczukowa, ta zieleń na plac zabaw, nie ma jej też na 
placu sołeckim. Mieszkanka przekazała Przewodniczącej Komisji projekt boiska, poruszyła kwestię 
projektu placu zabaw i jego lokalizacji. Sołtys nie poinformował mieszkańców, że plac zabaw będzie 
zlokalizowany 1,5 km od ul. Rzepakowej i 3,00 km od centrum Zielonki. Mieszkanka poinformowała, 
że na zebraniu wiejskim złożyła wniosek z próbkami mączki, która została wysypana na  
ul. Rzepakowej, proszono, aby odnotować ten fakt w protokole. Poruszona została kwestia 
bezpieczeństwa pieszych na ulicach.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder podkreśliła, że przytoczone 
w skardze protokoły z zebrań wiejskich faktycznie nie zostały dostarczone, sam Sołtys przyznał, że 
protokołu nie zrobił. Przewodnicząca zaznaczyła, że zgodnie ze statutem sołtys ma prawo zwołać 
jedno zebranie w ciągu roku i w tym zakresie Komisja nie jest w stanie go zmusić, mieszkańcy mogą 
sami zawnioskować do sołtysa lub Rady Sołeckiej o zwołanie zebrania. Na dzień dzisiejszy brak 
zwołania zebrania wiejskiego nie może być rozpatrzony i w tym zakresie skarga nie może być uznana 
za zasadną. Jeżeli chodzi o zarzuty wobec Rady Sołeckiej, Komisja musi wiedzieć, kogo i czego 
dotyczy zarzut. Przewodnicząca Komisji podkreśliła brak załączenia pism, o których mowa w skardze. 
Skarga może być rozpatrzona tylko w tym zakresie, do którego są dołączone dokumenty. Stwierdziła, 
że rozpatrzenie skargi ogranicza się do nieoddania przez sołtysa Zielonki na czas protokołów  
z zebrania sołeckiego. Mieszkanka dodała, że podczas rozmowy telefonicznej, Przewodnicząca 
Komisji pytała o dokumentację faktograficzną, mieszkanka chciałaby zdjęcie było aktualne  
i wykonała je wczoraj i w piątek. Przewodnicząca podkreśliła, że składając pismo do Komisji 
mieszkanka powinna je załączyć.  
 
Mieszkanka, która złożyła skargę, podjęła temat braku możliwości udziału w spotkaniu Rady 
Sołeckiej. Przewodnicząca odpowiedziała, że zebrania Rady Sołeckiej są dla jej członków, tam Rada 
podejmuje ważne decyzje, przygotowuje plany, które przedstawia mieszkańcom na zebraniu 
wiejskim. Przewodnicząca Komisji przypomniała jak wyglądała kwestia głosowania nad placem 
zabaw, jak sołtys szukał odpowiedniego terenu na ten cel, to mieszkańcy zdecydowali, że chcą plac 
zabaw w tym miejscu. Zdaniem mieszkanki nie ma trudności, aby sołtys pokazał projekt placu zabaw 
i wskazał jego lokalizację. Przewodnicząca Komisji przypomniała, że mieszkańcy dyskutowali nad 
miejscem, nie można powiedzieć, że sołtys sam sobie wybrał miejsce i zdecydował o lokalizacji placu 
zabaw. W kwestii rozliczenia funduszu sołeckiego, Przewodnicząca wskazała, że jest początek roku, 
na zebraniu wiejskim fundusz za rok 2022 został omówiony, trwa wydatkowanie funduszu za rok 
2023, można wystąpić z zapytaniem do sołtysa, na jakim etapie jest wydatkowanie środków.  
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Głos zabrał radny Łukasz Wyszomirski, podziękował mieszkance za aktywność. Radny zauważył, że 
skarga dotyczy marazmu i beznadziei w sołectwie Zielonka, elementy poruszone w skardze, są tylko 
wierzchołkiem góry lodowej. Radny odniósł się do udzielonych przez sołtysa wyjaśnień, poruszając 
temat lokalizacji placu zabaw, kwestię placu sołeckiego, boiska do koszykówki, organizacji Biegu 
Dąbrowskiego, braku organizacji Dnia Dziecka, braku protokołów z zebrań wiejskich i ilości 
przeprowadzonych w ciągu roku zebrań wiejskich. Radny odniósł się do słów sołtysa, że skargę 
podpisała tylko jedna mieszkanka a nie mieszkańcy, zauważył, że sołtysa Zielonki notorycznie nie ma 
na sesjach Rady Gminy, nie zabiera zdania, nie wypowiada się. W dalszej części wypowiedzi radny 
Łukasz Wyszomirski odniósł się do słów sołtysa w temacie zaoszczędzenia środków na inwestycję 
budowy ul. Borowikowej. Radny podjął kwestię wpisania do budżetu inwestycji na bieżący rok. 
Wnioski mieszkańców w kwestii budowy ul. Cudne Manowce oraz ul. Rzepakowej sołtys pominął, 
wpisał takie, które mu były wygodne i jednocześnie podważył projektowanie ul. Dzięciołowej. Radny 
chciałby poznać stanowisko sołtysa w kwestii budowy ul. Cudne Manowce. Radny Łukasz 
Wyszomirski poruszył kwestię placu przy ulicy Rumiankowej i Dzięciołowej.  
 
Radny Łukasz Wyszomirski zaproponował skarżącej, że skarga zostanie rozpatrzona w zakresie,  
o którym była mowa, a pozostałe kwestie będą przedmiotem kolejnego pisma. Radny zauważył, że 
jest wiele innych kwestii, które należy poruszyć np. siatka połączeń autobusów. Radny stwierdził, że 
sołtys nie ma czasu dla Zielonki. Mieszkanka podjęła temat budowy przedszkola w Zielonce. Radny 
Łukasz Wyszomirski stwierdził, że budowa przedszkola w Cielu nie wyklucza budowy przedszkola  
w Zielonce, czy w innej miejscowości.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zarządziła głosowanie nad 
skargą w zakresie nieterminowego złożenia przez sołtysa Zielonki protokołów z zebrań wiejskich.  
Głosy „za”: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka. 
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder kierując słowa do skarżącej 
podsumowała kwestie i zarzuty ujęte w skardze. Przewodnicząca zaproponowała mieszkańcom 
zawnioskowanie do sołtysa o zwołanie zebrania wiejskiego i przedstawienie problemów. Radni 
podjęli temat uczestniczenia mieszkańców w zebraniach wiejskich.   
 
Mieszkanka zgłosiła problem uczestniczenia w ćwiczeniach dla seniorów.  
 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odczytała pismo Proboszcza 
Parafii pw. św. Kazimierza w Łochowie z dnia 16.02.2023r. o nieodpłatne przekazanie działki  
nr 185/5 oraz części działki 185/21 w Łochowie na cele poszerzenia cmentarza i zarządziła 
głosowanie w celu wydania przez Komisję opinii. 
 
Głosy „za” pozytywną opinią: radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka. 

Przewodnicząca Komisji podziękowała mieszkańcom za obecność, a następnie zamknęła 
posiedzenie. 
Protokół na podstawie nagrania sporządziła: Katarzyna Lutkowska 

 

 

Przewodnicząca Komisji  

    

    Magdalena Sznajder 


